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Vážení čitatelia, 

 

 rok 2022 sa prehupol do nového mladého roku 2023. Všetci veríme, že bude krajší, 

lepší, jednoduchší.  

 

Čo sme však zažili v prvom polroku školského roka 2022/2023? Prváci majú za sebou 

účelové cvičenie, či imatrikuláciu. Po dvoch rokoch obmedzení sme zažili aj stužkové sláv-

nosti, na ktoré si spomenie nejeden študent štvrtého ročníka. Do školy zavítal aj Mikuláš a aj 

učitelia sa konečne stretli s bývalými kolegami na vianočnom večierku. Posledný deň kalen-

dárneho roku sa rozlúčila so všetkými žiakmi a učiteľmi pani riaditeľka školy Ing. Iveta Rače-

ková.  

 

Nebudeme prezrádzať viac, lebo o všetkom sa dočítate v novom čísle školského časo-

pisu. Prajeme pekné čítanie. 

 

 

          Vaša redakcia  
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1. účelové cvičenie žiakov 1. ročníka  

 

Dňa 13. septembra 2022 sa v škole zrealizovalo 1. účelové cvičenie v 1. ročníku. Zúčastnili 

sa na ňom, samozrejme, žiaci 1. ročníka, pretože je pre nich povinné, a v 1. fáze aj ostatní 

žiaci a zamestnanci celej školy. Pretože sme všetci nacvičovali evakuáciu z budovy školy na 

školský dvor v prípade ohrozenia života a zdravia všetkých nás. 

 

Akcia sa začala v triedach na 1. vyučovacej 

hodine, žiaci sedeli v laviciach a čakali na 

pokyn z rozhlasu. Veliteľom bol Mgr. Jozef 

Turák a pripravil celú akciu v súčinnosti 

s vedením školy a poriadkovou hliadkou. 

A on sa aj žiakom a zamestnancom priho-

voril a vyhlásil evakuáciu v mene riadi-

teľky školy.  

Žiaci sa so svojimi vyučujúcimi postupne 

organizovanou formou premiestnili na škol-

ský dvor, tam sa zoradili do dvojíc po trie-

dach. Tí, čo prišli skôr, počkali na ostatných 

a vedúci CO cvičenia im poďakoval za do-

držiavanie pokynov počas presunu a discip-

linovaný prístup k celej akcii. 

Tak sme si aspoň oživili, ako by sme sa mali 

správať pri evakuácii z budovy školy, keď 

by si to výnimočná situácia vyžadovala.  

Následne pokračovali žiaci prvých roční-

kov v účelovom cvičení, kde pracovali na 

jednotlivých stanovištiach. Precvičili si po-

skytovanie prvej pomoci, či prácu s ma-

pou. 

 

 

 

 

Zdravotná príprava 

 

Práca s mapou 
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Európsky deň jazykov v OA POPRAD 

 

 

 

Deň 26. september je zasvätený jazykom, 

pretože Európania urobili  

z tohto 26. septembrového dňa svoj Deň 

jazykov. 

 

Jazykom č. 1 je angličtina. Ale učíme sa aj 

iné jazyky. Aj slovenský, aj nemecký, 

ruský. A je potrebné sa ich učiť aj preto, 

lebo spájajú ľudí aj v iných krajinách, nie-

len v tých, kde sú materinským jazykom. 

Keď sa napr. stretnete s Maďarom, ako sa 

dorozumiete? Rukami-nohami, to stále 

platí. Ale bez angličtiny by ste si asi nepo-

mohli. Alebo po maďarsky... 

 

V našej škole sme si pripomenuli tento deň 

v stredu 28. septembra 2022 na 2. - 4. vyu-

čovacej hodine tak, že v pripravených 

miestnostiach s rôznymi aktivitami sme sa 

zapojili do pexesa, prekladov, do čítania 

a počúva-

nia 

hudby, 

textov 

piesní... 

Mali sem 

pripra-

vené aj 

panely 

s hocija-

kými 

kresbami, 

pohľadni-

cami, 

článkami, nápismi. Všetko, čo sme si pri-

pravili, sa týkalo jazykov a krajín, v kto-

rých sa týmito jazykmi hovorí. 

Myslím si, že to bola vydarená akcia, ktorá 

môže ukázať tým žiakom, ktorí s cudzím 

jazykom „bojujú“ a majú problémy pri štú-

diu cudzieho jazyka, že sa ničoho netreba 

báť. Treba sa len zahryznúť do niekedy 

„kyslého jablka“ a stráviť ho. Tvrdím, že 

každý cudziu reč potrebuje a bude potrebo-

vať a presviedčam sa o tom na každom 

kroku. Aj pri štúdiu, aj v práci, aj pri cesto-

vaní ... a určite sa o tom presvedčíte aj vy 

sami.  
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Živé knihy 

 

 

Z Podtatranskej knižnice v Poprade prišla 

ponuka, aby sme sa zúčastnili na akcii 

Živé knihy. 

Trieda 1. B sa na tejto akcii zúčastnila a ne-

ľutuje. Zámerom stretnutia študentov so za-

ujímavými ľuďmi, ktorí niečo v živote do-

kázali, bolo podnietiť mladých ľudí k číta-

niu. Či sa to aspoň trochu podarí, to ukáže 

čas.  

Študenti z dvoch stredných škôl (jednou 

z nich bola OA Poprad) sa v knižnici rozde-

lili na tri menšie skupiny, aby sa postupne 

vystriedali na rozhovoroch s pozvanými 

hosťami. A boli to naozaj inšpiratívne osob-

nosti, ktoré majú čo povedať súčasnému 

mladému človeku.  

 

Našou prvou „knihou“ bola spisovateľka 

Dominika Sakmárová, ktorá nás zaujala 

svojím pútavým príbehom. Začala nám roz-

právať svoj životný príbeh, ktorý začal štú-

diom sinológie, a tým aj cestovaním na Vý-

chod. Čína, ostrov Taiwan, Kórea, predpo-

kladám, že Južná Kórea (nepovedala ktorá). 

Jej prvou cestou bol ostrov Taiwan. Pove-

dala, že nenavštevovala pamiatky, že to 

nemá rada, ale skôr sa stretávala s ľuďmi 

a hovorila s nimi o ich živote. Dozvedela 

sa, že žijú inak ako my, majú úplné iný spô-

sob myslenia a nechápu naše zvyky. Tak 

ako my by sme možno nepochopili tie ich 

obyčaje. Nemajú napr. v domoch nainštalo-

vané kúrenie. Keď je von 10 stupňov, je 10 

stupňov aj vo vnútri. A ani kabáty nemajú. 

Ani hrubé paplóny. Snažia sa zimu prežiť 

a tešia sa znovu na teplo a leto. 

Čudujú sa, že my sme po škole a po práci 

skoro doma, teda ešte za svetla. Pretože oni 

prichádzajú domov po tme, sú v škole 

a v práci až do 22.00 h. Východné národy 

pracujú naozaj dlho. Vraj neodchádzajú 

z práce skôr, pretože by nebolo korektné, 

aby odišli skôr ako ich nadriadený. Tak to 

je pekný zvyk. Vydala sa do Číny. Má aj 

deti. Píše o týchto svojich zážitkoch aj 

knihy pre deti. Teraz je na Slovensku, ale už 

má opäť namierené na Východ. Veľmi zau-

jímavý životný príbeh. Pre mňa, takého do-

maseda, je to niečo neskutočné, obdivujem 

jej odvahu.  

Pozn.: Sinológia je vedný odbor, ktorý sa 

zaoberá jazykom, literatúrou, kultúrou a 

politicko-ekonomickými dejinami Číny. 

Sinológia je na Slovensku pomerne mladý 

vedný odbor. V súčasnosti existujú dve pra-

coviská, ktoré ako predmet svojho výskumu 
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majú práve sinológiu, ide o Katedru  výcho-

doázijských štúdií  na Univerzite Komen-

ského v Bratislave a o Ústav orientalistiky 

SAV. 

Druhou „knihou“ bola p. Eva Nebusová, 

riaditeľka Strednej odbornej školy poly-

technickej J. A. Baťu vo Svite. Okrem iného 

aj víťazka ankety Slovenka roka 2022.  

Pani riaditeľka prekonala vo svojom živote 

viacero ťažkých momentov. V roku 2013 ju 

vymenovali za riaditeľku školy, no zároveň 

jej lekári oznámili neradostnú správu, že sa 

musí liečiť, pretože u nej potvrdili onkolo-

gický nález. Nad chorobou sa jej podarilo 

zvíťaziť. Železnou vôľou bojovala, aby sa 

z choroby dostala a mohla sa venovať 

svojmu milovanému povolaniu. Je učiteľ-

kou telom aj dušou a že má rada mladých 

ľudí, to z nej priam prýšti. Tak sa prihová-

rala aj nám a oslovovala nás „deti moje“.  

I. B a p. Nebusová 

Keď nastúpila do funkcie riaditeľky, pre-

brala školu, ktorá bola odsúdená na zánik. 

Budova školy bola v katastrofálnom tech-

nickom stave a zrejme sa so školou vo Svite 

už nepočítalo. Ale v nej sa nezaprie bojov-

níčka, tak sa aj s kolektívom svojich učite-

ľov postarala, aby sa táto škola znovu do-

stala do povedomia Sviťanov a aj svojmu 

zriaďovateľovi naznačila, že školu postaví 

na nohy (PSK).  

Nedávno (podobne ako naša škola) prešla aj 

tá vo Svite dlhou rekonštrukciou fasády 

a fotovoltických panelov. Bolo okolo toho 

množstvo problémov, ale pani riaditeľka to 

nakoniec úspešne zvládla. Škola je opäť ako 

nová. Má žiakov, viaceré odbory. Vôbec nie 

je odsúdená na zahodenie do starého že-

leza.. Práve naopak, žiaci so svojimi uči-

teľmi sú zapojení do mnohých projektov 

a spolupracujú s podnikmi vo Svite. Na to 

bola vlastne kedysi tá škola zriadená.  

A dnes je duálne vzdelávanie také potrebné.  

Zaželala nám, aby sa nám darilo. Odporú-

čala nám, aby sme čítali, z čítania si vieme 

toho veľa zobrať do svojho života. Popchla 

nás, aby sme sa vzdelávali. Hovorila z vlast-

nej skúsenosti, pretože kniha ju sprevádza 

celým jej životom.  

Rozhovor s Daliborom Rákoczym 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Treťou „knihou“ bol foodbloger Dalibor 

Rákoczy.  Z rozprávania tohto mladého se-

bavedomého muža som si zapamätala, že aj 

z človeka, ktorý začína s ničím, sa môže 

stať úspešný človek. Nemal vyštudovanú 

vysokú školu, dokonca ani maturitu. Skon-

čil dnes už neexistujúci odbor – aranžér. Po 
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troch rokoch „učňovky“ a po prvých pra-

covných skúsenostiach sa rozhodol, že od-

íde do zahraničia. Nevedel po anglicky, vo 

vrecku mal letenku do Anglicka z Krakova 

a 70 libier. Že je v poriadnej „kaši“ si vraj 

uvedomil až na palube lietadla.  

Začínal zametaním ulíc v Manchestri a ži-

vot sa mu postupne začal meniť. Potreboval 

jesť a na reštaurácie nemal financie. A tak 

začal variť. Sedemkrát v týždni iba kuracie 

soté a ryža. No už mu pomaly toto jedlo 

liezlo na nervy, keď sa dostal ku knihe Dô-

vernosti z kuchyne (pozn. je to slovenský 

názov preložený z češtiny. Kniha nikdy ne-

vyšla v slovenčine, už ju nemožno kúpiť ani 

v češtine.) Dalibor Rákoczy povedal, že ju 

„zhltol“ na jeden šup. Tak ho ovplyvnila, že 

začal sám variť. Varil už aj iné jedlá a za-

čalo sa mu dariť aj pracovne. Pracoval 

v medzinárodnom korporáte, mal auto so 

šoférom, bol veľkým manažérom, a to stále 

aj bez maturity a vysokej školy. Mal svoju 

vlastnú firmu. Rozmýšľal, čo ďalej. Firmu 

zrušil a rozhodol sa presťahovať z Európy 

do USA. Poslal tam svoje veci a stalo sa, že 

počas pandémie koronavírusu sa zatvorili 

hranice a on mal pár hodín na to, aby sa roz-

hodol. Vedel, že na americké územie sa ne-

dostane, tak si v Anglicku kúpil letenku do 

Krakova a vrátil sa krátko pred uzavretím 

našich hraníc domov. Na Slovensko. Bez 

svojich vecí... 

Začal sa živiť tým, čo už skúšal. Varil a pri-

pravoval eventové večere, pozýval na ne 

vplyvných ľudí. Očakával od toho, že pre-

razí na instagrame, že bude mať veľkú sle-

dovanosť, že bude na tom zarábať. Ale ne-

šlo to tak ľahko, ako si to predstavoval. Sle-

dovanosť nestúpala tak rýchlo, musel ďalej 

vymýšľať.  

Ale nevzdal sa, varil ďalej, vymyslel svoj 

produkt (celkom náhodne), má svoju firmu 

(Pán Tymián) a žije z toho celkom slušne, 

podľa jeho slov.   

Ďalší úspešný človek vďaka svojej spontán-

nosti, usilovnosti, chuti pracovať a túžbe 

preraziť vo svete.    

Ďakujeme za inšpiráciu všetkých trom „ži-

vým knihám“! Prídeme radi aj nabudúce.   
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Imatrikulácia žiakov 1. ročníka  
v školskom roku 2022/2023 

 

Dňa 3. novembra 2022 vo štvrtok sa v našej škole uskutočnila imatrikulácia prvákov. Imat-

rikulácia je taký študentský obrad, ktorým sa prijímajú prváci do cechu študentského, teda 

od tohto momentu sa stávajú ozajstnými stredoškolákmi. 

Musím povedať, že tohto roku sme si imat-

rikuláciu užili, pretože dva predchádzajúce 

školské roky žiadna nebola, tzn. terajší tre-

tiaci a druháci ju nezažili.  

Privítanie prvákov pani riaditeľkou 

 

Počas 5. vyučovacej hodiny to vypuklo! 

Všetci zúčastnení sa zišli vo veľkej teloc-

vični. Program pripravila a zrealizovala 

trieda 3. C pod vedením Ing. Márie Lipov-

skej, ktorá sa na realizácii síce nezúčastnila, 

ale úspešne ju zastúpila triedna učiteľka       

3. C triedy Ing. Monika Mašlonková. Pro-

gram otvorila svojím príhovorom predsed-

níčka 3. C triedy Karin Lukáčová.  

Po úvode začali program vedomostným 

kvízom. Vybrali si z každej prváckej triedy 

po 3 žiakoch, ktorí mali odpovedať na pri-

pravené otázky vo viacerých kolách. Nie-

ktoré otázky ich veru aj potrápili. Ale boli 

veľmi pestré, z viacerých oblastí, teda aj 

tretiaci sa zapotili, kým  ich pripravili. Kvíz 

bol sprevádzaný aj prezentáciou. Moderáto-

rom bol žiak 3. C triedy Viliam Noga. 

Ďalšou aktivitou boli spev a tanec podľa vy-

bratej piesne. Spev niečo ako karaoke účin-

kujúcich opäť potrápil, pretože spievať bolo 

treba po anglicky, potom po nemecky a na-

koniec po maďarsky. Kým prvá dvojica 

spievala, druhá mala na tú pieseň tancovať. 

No sranda! 

Ďalšou aktivitou bolo kreslenie obrázka so 

zaviazanými očami podľa pokynov. No tak 

klobúk dolu pred tými, ktorí to zvládli na 

celkom dobrej úrovni. Kreslili plachetnicu 

na mori, zväzok kľúčov, mešec so znakom 

dolára.  

Posledná aktivita preverila fyzickú zdatnosť 

našich prvákov. Opäť dve dvojice zložené 

z dievčat a chlapcov z každej triedy súťažili 

tak, že skákali cez švihadlo ako dvojica so 

zaviazanými vnútornými nohami. A na 

konci prvej časti svojej trate museli basket-

balovou loptou trafiť do basketbalového 

koša.  

No musím skonštatovať, že aktivity boli vy-

braté dobre, múdro, neboli nevhodné, ni-

koho nezosmiešňovali, neurazili. Naopak 

všetci sa dobre zabavili.  

Nasledovalo vyhodnotenie súťaží, po spočí-

taní bodov sa víťazom stala trieda 1. B, 

ktorú odmenili sladkosťami.  



AKADEMIK        ZO ŽIVOTA ŠKOLY                                                 8 

 

Ale odmenené boli aj ostatné triedy, všetci 

dostali to, čo im podľa práva patrilo. A zvý-

šilo sa aj pre triednu či triedneho.  

Ešte pred ukončením sa žiaci zúčastnili na 

študentskej prísahe, na základe ktorej sa 

stali stredoškolákmi OA Poprad.  

Kolektív I. C triedy 

No a prvákom a aj ostatným prítomným sa 

prihovorila pani riaditeľka Ing. Iveta Rače-

ková. Privítala prvákov medzi študentmi 

Obchodnej akadémie v Poprade, popriala 

im veľa úspechov v ďalšom štúdiu a poďa-

kovala organizátorom – žiakom a aj učite-

ľom.   

Celkom v závere sa žiaci, ako je to zvykom, 

odfotili spolu so svojím triednym učiteľom, 

resp. triednou učiteľkou. 

Ďakujeme všetkým, ktorí sa zapojili do prí-

pravy tejto aktivity a blahoželáme žiakom 

1. ročníka, že sú oficiálnymi stredoško-

lákmi. Aj my sa pripájame k slovám pani 

riaditeľky, prajeme prvákom, aby sa im da-

rilo počas celého 4-ročného štúdia v našej 

škole.   

 

 

 

I. A trieda 

 

 

I. B trieda 
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Návšteva a prednáška riaditeľa RPIC Poprad 

 

 

Vždy na začiatku školského roku zvykne 

navštevovať našu školu riaditeľ RPIC 

Poprad Ing. Peter Litavec, CSc. 

 

Ing. Peter Litavec, CSc. 

A tak som sa aj ja ako vyučujúca dostala 

na jeho seminár so žiakmi 1. ročníka.  

Riaditeľ RPIC Poprad začal predstavením 

poradenského centra v Poprade. Kto by ne-

vedel, čo to je za centrum, tak toto poprad-

ské centrum spolupracuje s podnikateľmi, 

radí ľuďom, ako podnikať, akých chýb sa 

prípadne vyvarovať v podnikaní.  

Pán Litavec sa ale venoval najmä informá-

ciám o Európskej únii. To je pre mladých 

ľudí dôležité. Žijú v EÚ, tak o nej treba 

niečo aj vedieť.  

Venoval sa začiatkom EÚ, prezentoval 

myšlienku vzniku spoločenstva európskych 

krajín, ktoré pochopili, že spolu môžu byť 

odolnejšie voči škodlivým vplyvom ne-

priateľa a že spolu môžu dosiahnuť viac. 

Krajiny (Francúzsko, Nemecko, Luxem-

bursko, Taliansko, Belgicko ...) postupne 

vytvorili podmienky na spoločný trh. Na 

spoločný priestor, na spoločnú menu ...  

V ďalšej prednáške sa venoval téme veľmi 

aktuálnej, a to sú dezinformácie, šírenie fa-

lošných správ. Predstavil žiakom spôsoby, 

ako vznikajú dezinformácie a ako na ne re-

agovať. Rozdelil informácie na misinfor-

mácie a dezinformácie. Je podstatné chá-

pať rozdiel medzi nimi. Len tak pre zaují-

mavosť, misinformácie vznikajú bez 

úmyslu škodiť, dezinformácie s úmyslom 

škodiť.  

Ešte sa venoval aj konšpiračným teóriám, 

predstavil niektoré z nich a naznačil aj to, 

k čomu viedli.  Celkom užitočné informá-

cie, čo poviete?   
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Stužková slávnosť 4. C triedy 

10. december 

bola v tomto 

roku sobota 

a táto sobota 

bola pre študen-

tov 4. C triedy 

a ich pani 

triednu učiteľku 

dňom stužkovej 

slávnosti. 

 

 

 

 

Za posledné obdobie sme sa na takýchto 

slávnostiach nezúčastňovali, a keď áno, tak 

so zmenenými podmienkami.  

Táto stužková bola v tomto 4. ročníku už 

posledná, teda všetky tri triedy 4. ročníka 

mali klasickú stužkovú slávnosť. Hoci už aj 

tu sa prejavujú zmeny, napr. nie všetci žiaci 

sa zúčastňujú.  

4. C mala stužkovú v reštaurácii Kaskáda v 

Matejovciach v sobotu 10. decembra 2022. 

Nádherne vyzdobená miestnosť, slávnostne 

oblečení rodičia, stužkári a farebne ele-

gantní štvrtáci – to všetko spolu krásne la-

dilo. Najprv vážny nástup podfarbený prí-

jemnou hudbou, odovzdávanie stužiek, bla-

hoželania, príhovory kompetentných, jed-

noducho obyčajný, ale osobitý nástup práve 

pre študentov a študentky 4. C triedy. 

Krásna nálada z vnútra miestnosti sa presu-

nula aj von, pretože začala typická zimná 

noc, prekrásne tichučko snežilo a zrazu 

bolo všade bielo. Tak ako to v decembri má 

vyzerať.  

Stužková sa po večeri pomaly rozbiehala, 

prítomní sa vrhli do tanca... A potom sa štu-

denti predstavili so svojím programom. Ne-

dali sa zahanbiť, smelo vystúpili. Program 

bol nápaditý, veselý, zaujímavý.  

Verím, že z neho niečo uvidíme aj na via-

nočnej akadémii.   

Po programe sa opäť pokračovalo taneč-

nými kolami, fotením, čítaním básničiek na 

žiakov a triednu učiteľku. A zabávali sa až 

do rána... 
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Sviatok sv. Mikuláša 

 

Prečo prichádza Mikuláš k deťom s darčekmi? Každoročne 6. december je sviatok detí, ktoré 

čistia svoje čižmy a ráno čakajú, čo v nich bude? Sladkosti, ovocie?  

Alebo uhlie, palica, zemiaky? 

 

 

Tak sme sa pozreli do histórie a našli 

sme niekoľko informácií o tom, ako 

vznikol sviatok ...  

Sviatok svätého Mikuláša - 6. decembra sa 

už odpradávna spájal s vierou v bohatstvo. 

Obchodníci v ten deň radi uzatvárali zložité 

obchody. Niekde sa považoval za patróna 

šťastného manželstva, modlievali sa k nemu 

slobodné dievčatá, túžiace po ženíchovi. 

Podľa inej legendy oživil zavraždené deti, 

odtiaľ pochádza ľudová viera, že nosí deti a 

pomáha rodičkám v ťažkej chvíli. 

Okolo Mikulášovej osoby sa zachovalo 

najviac zvykov súvisiacich s jeho obdaro-

vaním všetkých detí. V predvečer sviatku 

navštevuje muž s bielou bradou deti a nade-

ľuje im sladkosti, ale ich aj dobrotivo karhá. 

Prv mal Mikuláš aj početný sprievod, ktorý 

tvorili maskované postavy, neskôr sa zredu-

kovali na anjela a čertov. Mikuláš si oblie-

kal tradičný odev biskupa, ktorý pozostával 

z plášťa s kapucňou lemovaného kožušinou, 

na hlave mal vysokú papierovú čiapku a v 

ruke berlu. Anjeli mali biele košele a čert si 

natiahol obvykle dlhý, čiernou srsťou von 

obrátený kožuch, prepásaný reťazou a na 

nej zvonce. 

 Príchod sv. Mikuláša je nielen stáročnou 

tradíciou, ale aj skvelým výchovným pro-

striedkom. Učí dieťa prekonávať strach 

a motivuje ho k tomu, aby bolo lepším člo-

vekom. Podobne ako nesmrteľný svet roz-

právok a rozprávkových hrdinov. Sviatok 

sv. Mikuláša však spĺňa toto kritérium len 

vtedy, pokiaľ dieťa nie je danou skutočnos-

ťou zastrašované. Psychológovia upozor-

ňujú, že hrozby a vyhrážky sú veľmi ne-

správnym a traumatizujúcim výchovným 

prostriedkom. Preto je nesprávne používať 

vety ako napríklad: „Keď nebudeš poslú-

chať, príde čert. Zoberie ťa to veľkého vreca 

a pôjdeš s ním priamo do pekla.“ 

 Sviatok sv. Mikuláša vo svojej podstate 

patrí medzi kresťanské sviatky. V jeho 

pozadí stojí skutočná osobnosť biskupa, 

ktorý nezištne pomáhal blížnym. Bez 

ohľadu na túto skutočnosť možno nájsť v 

tejto tradícii rozprávkovú symboliku. V po-

stavičkách sv. Mikuláša, čerta a anjela sa 

skrývajú magické rozprávkové symboly. 

Sv. Mikuláš a nebeský anjel sú predstavi-

teľmi dobra, naopak špinavý čert s reťazami 

v rukách je symbolom zla. Dieťa vie, že 

dobro vždy zvíťazí nad zlom a táto skutoč-

nosť mu pomáha prekonávať strach. 

 Faktom je, že Mikuláš existoval. Narodil 

sa na pobreží Malej Ázie niekedy okolo 

roku 270. Písomné dokumenty potvrdzujú, 

že bol biskupom v meste Myra (dnes mesto 
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v Turecku). Stalo sa tak niekedy okolo roku 

300. Sv. Mikuláš žil v časoch veľkého pre-

nasledovania kresťanov. Istý čas bol sám 

väznený a prežíval veľmi ťažké chvíle v 

krutých a nemilosrdných podmienkach vä-

zenia. Ani to však nezničilo jeho presvedče-

nie, za ktoré bojoval s neuveriteľným od-

hodlaním. Za svojho života veľkú časť svo-

jej energie venoval boju proti arianizmu. 

Toto staré učenie pochádzalo od biskupa z 

Alexandrie nazývaného Arius. Podľa kres-

ťanského učenia je Boh v troch božských 

osobách, teda Otec, Syn a Duch Svätý. 

Arianizmus vychádzal z presvedčenia, že 

ešte pred samotným stvorením sveta Otec 

stvoril Syna – teda Ježiša Krista. Niceij-

ským koncilom v roku 325 bol arianizmus 

odsúdený. Sv. Mikuláš bol veľkým a zanie-

teným kresťanom. Čo je však najdôležitej-

šie, učenie prenášal do svojho každoden-

ného života. Bol to muž s veľkým srdcom, 

ktorý miloval ľudí okolo seba. Zomrel         

6. decembra niekedy v rokoch 345 až 352. 

 Toľko informácií z internetu hádam 

stačí... 

Podstatné je, že prišiel aj v tomto roku do 

tried v našej škole a obdaroval našich žia-

kov a učiteľov. Pekne spieval celý sprie-

vod okolo Mikuláša a hýril červenými, bie-

lymi a aj čiernymi farbami.  

 

Ďakujeme za sladkosti a príjemný pro-

gram, ktorým si, Mikuláš, rozveselil v uto-

rok školské doobedie v našej škole.  
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Mikulášsky turnaj vo volejbale a vo florbale v OA Poprad 

Tímy športovcov z troch škôl sa stretli vo 

vzájomných súbojoch vo volejbale a vo 

florbale na pôde Obchodnej akadémie 

v Poprade. Tento malý šampionát sa usku-

točnil práve na „Mikuláša“, teda 6. decem-

bra 2022. O toto športové stretnutie mali 

záujem aj nehrajúci, teda všetci naši žiaci 

chceli ísť povzbudzovať svojich spolužia-

kov.  

Výsledky nie sú až také podstatné, oveľa 

dôležitejšie je, že mladí ľudia si budujú 

vzťah k športu, k pohybu.  

Vo volejbale zvíťazili dievčatá zo Strednej 

zdravotníckej školy v Poprade (no čo sa 

budeme čudovať, mali v tíme profesio-

nálne volejbalistky). Naše dievčatá 

a chlapci skončili na 2. mieste a naši suse-

dia obsadili 3. miesto.  

 

Vo florbale sme si to rozdali opäť s tímom 

zo SZŠ. Jeden zápas sme vyhrali, druhý 

prehrali.   

Tak to chodí, raz zvíťazíš, inokedy prehráš. 

Podľa zásluhy. Aj tak treba vyzdvihnúť 

snahu našich športovcov, že sa chceli zapo-

jiť, že bojovali za reputáciu našej školy.  

Športu zdar! 
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Otvorenie žiackej oddychovej miestnosti v OA Poprad 

 

Už dlhšie sa rodila myšlienka na zriadenie 

voľnej učebne pre žiakov počas voľných 

hodín. 

A tak sa v rámci finančných možností taká 

miestnosť v našej škole narodila. Ju-chu-

chúú! 

Z financií rodičovského združenia sa kúpili 

napr. biliard, kalčeto (stolný futbal), televí-

zor (a zaplatila sa aj televízia), nejaký ná-

bytok – vaky na sedenie, taburetky, ko-

moda, ... 

Dňa 11. 11. 2022 na sv. Martina sa cez 

veľkú prestávku miestnosť oficiálne dala 

do užívania žiakom našej školy.  

Žiakom ju oficiálne odovzdali pani riadi-

teľka Ing. Iveta Račeková a pani zástup-

kyňa Ing. Magdaléna Zavacká.  

Pani riaditeľka žiakom pripomenula, že je 

to miestnosť určená na trávenie voľných 

chvíľ, voľných hodín, kde si môžu zahrať, 

pozerať niečo v televízii, ale že majú tiež 

zodpovednosť za všetko, čo sa v miestnosti 

nachádza a že má slúžiť všetkým žiakom. 

Teda vyzvala ich, aby sa správali v nej 

adekvátne miestu a času, ktorý v nej budú 

tráviť.  

 

Oddychová miestnosť 

Za žiakov sa prihovorila prítomným pred-

sedníčka študentského parlamentu žiačka 

2. A triedy  Tímea Olšavská a poďakovala 

kompetentným za zriadenie takej miest-

nosti. Na otvorení sa zúčastnili aj ostatní 

žiaci a učitelia.         

Tímea Olšavská 
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Vianočný večierok pre zamestnancov OA Poprad 

 

V pondelok 12. decembra 2022 sa v našej 

škole stretli terajší zamestnanci OA Pop-

rad s tými, ktorí už zaslúžene oddychujú 

na dôchodku. Naši kolegovia majú ešte 

silu a chuť sa stretnúť v predvianočnom 

období, aby sa videli, porozprávali a po-

spomínali na všetko,  

čo spolu v minulosti zažili. 

Dve z kolegýň sa v tomto roku dožili aj 

vzácnych životných jubileí. 

Predvianočné stretnutie sa začalo spevác-

kym vystúpením žiakov z tried 1. A, B, C 

a 2. C. Milé na tom celom je, že vôbec 

chceli nacvičovať a vystupovať pred takým 

obecenstvom, ktoré ich starostlivo počú-

valo, pozorovalo a, samozrejme, v závere 

poďakovalo za milé slová a spevácky vý-

kon.  

Ďakujeme, milí žiaci, že ste si našli čas 

a prišli spestriť tento náš vianočný večierok.  

Program pripravila naša kolegyňa Mgr. 

Zuzka Hvilová. Ďakujeme aj jej za trpezli-

vosť a pevné nervy pri nácviku a vystúpení.     

                 Kolektív OA Poprad
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Vianočná akadémia december 2022 

 

Koniec každého kalendárneho roku 

 s výnimkou dvoch posledných  

rokov sme oslávili  

vianočnou akadémiou. 

 

 

 

 

 

 

 

Nebolo to inak ani v tomto školskom roku 

v decembri 2022 pred odchodom na Via-

noce. 

Otvorili sme ju vianočnou básňou a potom 

sme odmeňovali úspešných žiakov. 

Pohár zástupkyne školy v písaní na PC vy-

hrala Klaudia Sykorová zo 4. B triedy, 

v úprave textu na PC Lívia Kolcunová z 3. 

C triedy.  

Odmeňovalo sa v rámci cudzích jazykov. 

V olympiádach z anglického a nemeckého 

jazyka a z ďalších jazykových súťaží, aj 

z ruského jazyka. 

V anglickom jazyku triumfovali chlapci, 

Maroš Oravec zo 4. A, František Halčin z 1. 

A  a Maximilián Klempa z 2. B triedy a Ró-

bert Podolský z 3. B triedy.  

V nemeckom jazyku zase dievčatá: Nina 

Oravcová z 2. C, Karin Veselá z 3. C triedy, 

Sára Kováčová zo 4. C triedy.  

V ruskom jazyku boli v preklade textu do 

slovenčiny dve žiačky: Lívia Kolcunová,z 

3. C  a Ivana Kopaničáková zo 4. C triedy. 

A odmeňovali sme ešte ďalších vo viace-

rých súťažiach... 

A potom nasledoval program. Nebol až 

taký bohatý, ale zato veselý, jednoducho 

skvelý.  

Spievalo sa, tancovalo sa, recitovalo. Ďaku-

jeme všetkým žiakom, ktorí nabrali odvahu 

a zapojili sa doň, aj napriek tréme, chorobe. 

Jednoducho chceli ukázať, čo majú v sebe.  

A podarilo sa im urobiť takú výbornú atmo-

sféru, že roztancovali aj učiteľov! 

 VIVAT ACADEMIA!
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Úspechy cvičných firiem STYLING  SELLING, s. r. o. 
a TRIESKA, s. r. o. 

 
Cvičné firmy sa v 1. polroku školského roka 

2022/2023 zapojili do viacerých súťaží, 

v ktorých, konečne prezenčne, úspešne re-

prezentovali Obchodnú akadémiu Poprad.  

Obe cvičné firmy pôsobia na trhu cvičných 

firiem od školského roku 2021/2022 a ide 

o zástupcov žiakov z 4. A triedy. Cvičná 

firma STYLING  SELLING, s. r. o. pra-

cuje pod vedením Ing. Jolany Haluškovej 

a cvičná firma TRIESKA, s. r. o. pod vede-

ním Ing. Tatiany Marečákovej.  
 

A v ktorých súťažiach dosiahli úspechy? 
 

Medzinárodný veľtrh cvičných firiem 

Slovensko 2022, ktorý sa uskutočnil vo 

Vzdelávacom stredisku Kia, Gbeľany, 

v dňoch 17. – 19. októbra 2022. Tu získala 

cvičná firma Trieska, s. r. o. , 2. miesto 

v kategórii „Hlavná súťaž“ a cvičná firma 

STYLING  SELLING, s. r. o. získala 

ocenenie Udržateľná firma za udržateľný 

prístup v podnikaní. 

 

STYLING  SELLING, s. r. o 

Úspechy pokračovali na 18. Medzinárod-

nom veľtrhu cvičných firiem Košice, 

v dňoch 8. – 9. novembra 2022. V kategó-

rii „Naj reprezentatka“ získala ocenenie 

Ivana Balážová z cvičnej firmy STYLING 

 SELLING, s. r. o., Maroš Oravec, riadi-

teľ cvičnej firmy STYLING  SELLING, 

s. r. o., sa v súťaži 90 sekúnd umiestnil na 

krásnom 3. mieste a cvičná firma TRIE-

SKA, s. r. o. získala 2. miesto v kategórii 

„Naj ... stánok“. 

 

TRIESKA, s. r. o. 

 
 

Koniec kalendárneho roka priniesol úspe-

chy oboch cvičných firiem na súťaži         

4. MUB LINE Praha, v dňoch 8. – 10. de-

cembra 2023. Cvičná firma STYLING  

SELLING, s. r. o., získala 1. miesto v kate-

górii LOGO a SLOGAN a 3. miesto v ka-

tegórii NAJLEPŠÍ PREDAJCA. Cvičná 
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firma TRIESKA, s. r. o. si odniesla krásne 

5. miesto v súťaži NAJLEPŠÍ LETÁK a 7. 

miesto v súťaži NETWORKING.  

 

Zástupcovia cvičných firiem  

v „Stovežatej Prahe“ 

 

Príprava stánku – CF TRIESKA 

 
 

 

 

 

 

Riaditeľ cvičnej firmy  

STYLING  SELLING, s. 

r. o., Maroš Oravec nám od-

povedal na tajomstvá úspe-

chu. 

 

 

„Čo by si odporúčal ostatným študen-

tom, aby dosiahli rovnaké úspechy?“ 

 

Je potrebné vopred si pripraviť text, hovo-

riť bez papierov, pomôcok, najmä v súťaži 

90 sekúnd. Samozrejme, bol to stres, ale 

hneď po štarte som sa sústredil už len na 

prezentáciu.  

 

„Prekvapilo niečo počas súťaží?“ 

 

Zaujímavá bola súťaž v Košiciach, keď 

sme stáli akoby vo výťahu, stiesnený pries-

tor“ a prezentovali sa. 

 

„Ako ste pracovali v cvičnej firme, kto 

pripravoval prezentácie, logo, slogan, 

katalógy?“ 

 

Samozrejme, pracovali sme všetci. Miška 

Žišková navrhla logo, pozadie cvičnej 

firmy a následne nám tlačiareň v Kež-

marku vytlačila naše pripravené podklady. 

Rovnako sme postupovali aj pri prezentácii 

a katalógu. Pri prezentácii sme sa stále ria-

dili propozíciami, ktoré sme dostali v po-

kynoch pri jednotlivých súťažiach. 

 

 


